



BRÅ Spånga-Tensta

BRÅ PROTOKOLL

2008-05-23 Nämndrummet, Tenstagången 55, nb.

Närvarande:

Ann-Katrin Åslund, **SDN**
Markku Sirviö, **SDN**
Maria Häggblom, Gabriel Marawgeh,
Ante Hemphälä, Cathrine Önnestam
och Mats Carinder, **SDF**
Eva Brömster, Elinsborgsskolan
Göran Ström, **Näpo Södra Järva**
Gülüzar Görgülü, **SvB**
Lars Carlsson, **FB**
Georg Sundqvist, **Fabege**
Helena Appeltofft, **Fastighets-
ägare i Järva**
Robin Gustafsson, **Boulton/EFM**
Eva-Britt Leander, **SDF**

Förhindrade att närvara:

Tommy Elofsson, **Spånga**
Företagarförening
Ornina Younan, **SDN**
Hasan Kulbay, **Tensta**
Företagarförening
Jan Saarsoo, **Lunda**
Företagarförening
Michael Derk, **Fabege**
Åklagarmyndigheten
Sisab
Ingemar Larsson och Harald Herrman,
Busslink

1. Ordförande Ann-Katrin Åslund öppnade mötet.
2. Dagordningen fastställdes.
3. Val av justerare. Valdes Ann-Katrin Åslund, förste justerare, Eva Brömster, andre justerare.
4. Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna.
5. Aktuellt läge i Tensta.

Göran Ström: Det har lugnat sig betydligt i de områden som tidigare varit drabbade. En anledning kan vara de gemensamma krafterna. Kontakten med föreningar har varit till stor hjälp liksom föräldravandringarna i syfte att dämpa ner oroligheterna och få tillgång till ett bättre samarbete. Det är många som ställt upp i detta arbete vilket är en annan anledning till att arbetet gått framåt. I går var det studiebesök, där alla närpolis-kontoren var på studiebesök i Tensta. Det blev samtal och utbyte av erfarenheter om situationer liknande det som hänt i Tensta den sista tiden. En kartläggning av ungdomar har gjorts i Västerort och analyseras för närvarande. En glädjande nyhet är att närpolisen i Järva har fått ett tillskott på 5 tjänster som kommer att utannonseras.

Eva-Britt Leander rapporterade från stadsdelsförvaltningen. Det som Göran informerat om stämmer. Stadsdelsförvaltningen delar samma uppfattning om att samverkan varit av stor vikt i detta arbete.

Hon informerade vidare att personal från Hjulsta fritidsgård tillsammans med polisen ska träffa föräldrar och på för att diskutera ungdomsfrågan vidare, att skolavslutningen i år är 11/6. Gymnasierna har olika avslutningstider.

Vad beträffar polisens kartläggning av ungdomar i Västerort har stadsdelsförvaltningen nyligen fått polisens rapport om identifierade ungdomar men har dock inte hunnit titta närmare på detta.

Sommarjobben är igång och i år har fler ungdomar fått sommarjobb via projektet Järvalyftet vilket förhoppningsvis kommer att leda till bättre kontakt med ungdomarna.

Även skolorna instämmer att det nu är lugnt men det är problem med mopedåkning och brist på användandet av hjälm. Polisens hjälp behövs med detta.

Övrigt som framkom under denna punkt:

- Eva-Britt Leander påpekade att det är viktigt att ta ansvar för de förslag/synpunkter som framkommer vid de öppna mötena? Någon sorts prioritering måste göras och återkoppling ske till allmänheten. Frågan behöver diskuteras vidare.
 - George S: Det finns flera problem. Fastighetsägarna måste ha bättre kontroll över sina utrymmen och uthyrning i 2:a hand.
 - FB har börjat med kontroll av 2:a handsuthyrning .
 - Järva fastighetsägarförening ska göra trygghetsmätningar.
 - SvB har också vidtagit åtgärder. Även lokalhyresgäster ska kontrolleras.
 - George: Det skulle vara bra om BRÅ kunde samarbeta med varandra kring dessa frågor
 - Lars C: (FB) En idé är att låta fastighetsägarnas personal gå skiftgång så att de finns kvar även kvällstid.
 - Ann-Katrin Å. berättar om mötet med systembolaget i Tensta som vill stänga. Polisen känner delvis till problemen liksom ägaren av centrumanläggningen.
 - Svensk kassa service ska bygga om under sommaren, vilket kan innebära att det blir mycket kontanthantering, polisbevakning kan behövas.
 - Boultonbee håller på att upphandla väktare.
 - Stadsdelsförvaltningen flyttar sin verksamhet från Tensta gången 55 till Fagerstagatan 15 den 11/7.
 - Järva företagarförening ser också över en gemensam lösning för fastighetsägarna om bevakning i ormdet.
- På fråga från Ann-Katrin Å. om fastighetsbolagen haft stor förstörelse under oroligheterna svarar de närvarande att det för deras del varit relativt lugnt

6. Aktuellt läge i Spånga.

Göran S: Det är ungdomsgäng där också. Där har vi gäng med hög extrema åsikter. Lite bråk har det varit, mest på helgerna.

Ann-Katrin Å. Det är mycket sprit i källare och liknande, ungdomar får tag på sprit via vuxna.

Göran: Vi har inte identifierat några försäljningsställen men fått tips om några adresser.

Stadsdelsförvaltningens verksamheter under sommaren pågår som vanligt även i Spånga. Under våren har två skolor saknat ledare/rektorer men tillsättning är på gång. Föräldraengagemanget i Spånga är bra och samarbete med områdets skolor finns. Till hösten har alla skolor rektorer och då hoppas vi på bättre samarbete. Stadsdelsförvaltningen ser också efter om de verksamheter som bedrivs där är tillräckliga. Stadsdelsförvaltningen bör gå ut med information i Spånga om sommarens verksamheter liksom i Tensta.

7. Inför sommaren:

Evis delar ut information och berättar om vilka insatser/förberedelser som förvaltningen ska ha under sommaren. Det finns flera förslag på verksamheter och förslagen är prissatta, se bilagor. Utöver dessa förslag till verksamheter kommer det att finnas en hel del övrig verksamhet i hela stadsdelen.

Även bostadsbolagen har sommarjobbare och övriga verksamheter under sommaren som vänder sig till hyresgästerna.

8. Uppföljning 7/5

En massa förslag inkom under mötet. Dessa förslag är sammanställda och en del av förslagen har redan åtgärdats. Andra planeras till sommaren. Förslaget om att köpa en knapp som visar att man bryr sig. Detta måste beredas bl.a. vad det innebär att bära den etc...

Uppföljning av mötet den 7/5 kommer att ske i samband med stadsdelsnämndens sammanträde den 12/6 där förvaltningen redovisar de sammanställda förslagen samt vilka åtgärder som redan vidtagits. Även polisen kommer att informera om läget på detta uppföljningsmöte

9. Övrigt:

Det kom förfrågan från riks BRÅ om förebyggande arbete i skolorna. Eva Brömster tar det med sig frågan till skolorna för diskussion.

George S: informerar om fyra personer som framför kamera försöker bryta sig in i ett utrymme. Dessa var klädda i munkjackor och hade s.k. bandyfodral. I bandyfodralen hade de kofot som tillhygge att bryta sig in med. Uppmanar fastighetsägarna till uppmärksamhet.

Ann-K informerar om två skrivelser; en från moderaterna och en från miljöpartiet, som inlämnats till stadsdelsförvaltningen för beredning. Förvaltningens svarar på skrivelserna till juninämnden.

Det vore bra om förslaget kunde skickas till BRÅ för synpunkter.

Markku S. undrar om det finns det beredskap för somaliska fotbollsturneringarna (2 st under sommaren)? Göran S. Ja, polisen är medveten om turneringarna och kommer ha möten om det.

10. Nästa möte: 10/9 kl. 9-11. (MBK)

Gabriel Marawgeh
Sekreterare

Ordförande och
förste justerare

Eva Brömster
andre justerare